
 
 

Skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag den 27.10.2020 på Kirkebjerg Skole, Kl. 17.00 – 20.00 

Deltagere: Skolebestyrelsesmedlemmer: 
Karen Markvard Martensen, Lene Kjer 

Rasmussen, Maria Jelstrup Munk, Maggi 
Møller Knudsen, Maria Bagger Grell,  
Pernille Bech Wulff (1.suppl.) 

 
Elevråd:  
Ledelse/medarbejder: 
Bjarne Oppelstrup, Helle Ockholm, Jesper 
Boysen, Rikke Nørby, Maria Kongsvad, 

Rasmus Danker Danielsen, Marianne Thorup 

Nilsen  

 
Afbud: Karla 9.GA, Dagmar 9.GB, Kåre Buje 

Naja Kinch Sohn, 
 
 

1. Ordstyrer, 5 min. 

 

Maggi 

2. Godkendelse af dagsorden, 5 min 
 

Den godkendes. Det bemærkes at ifl. 

årsplanen skulle forretningsordenen være 
drøftet, det er valgt udskudt til foråret. 

3. Meddelelser ved: 
a) eleverne 
b) medarbejderne 

c) ledelsen 
d) KKFO 
e) formanden 

 
     15 min 

a) Ikke tilstede 
b) Der er ikke så meget siden sidst. 

Ledelsen er opmærksomme på emnet 

vedr. udadreagerende elever, det er et 
stort tema i berørte afdelinger, da der 

også er sygemeldinger i slipstrømmen 
af det. Det påvirker alle. 

c) Skolen har modtaget et brev vedr. 

parallelsamfund, rundt om skolerne. 
Det er ikke et stort problem på 

Kirkebjerg Skole. Skrivelsens 
screeningsindikatorer gennemgås. 
Vores skole lever ikke op til nogen af 

dem, hvilket er godt.  
Det optager ledelsen i øjeblikket, om 

det skal overvejes at indføre et tøj-
kodex på skolen set i lyset af den 
verserende sexismedebat. Det kommer 

måske til at være aktuelt at 
skolebestyrelsen forholder sig til det.  



Vi får nogle henvendelser fra forældre 

om fritagelse fra nationale test og 
prøver i øvrigt. Som skole er vi nødt til 

at sige, der findes ikke lovhjemmel til 
at fritage elever fra prøver. Medmindre 
man er funktionsnedsat, altså skal 

meget tungt vejende grunde.   
Forældre informeres om dette i et 

kommende informationsbrev. 
d) Forældremøde på KKFO’en er blevet 

aflyst set i lyset af Corona, da det var 

mange mennesker, der skulle samles 
på tværs. Informationer kommer 

skriftligt. 
Der er fokus på børnegrupperne og 
voksendækning, så der er nok 

personale ift. at kunne dække 
ordentligt. 

e) Der er rundt sendt noget materiale til 
de forældrevalgte fra Skole og 

forældre. 
 

4. Årsberetning 

Endelig godkendelse 
10 min. 
 
 

Kåre har trukket sig fra layout redigeringen. 
 
Bjarne redigerer årsberetningen, og den 

lægges ud til alle forældre på aula. 
 

 
 

5. Planlæg kontaktforældremødet i 

november 
20 min. 

 

Beslutning: Selve fremlæggelsen og 
efterfølgende kontaktforældremøde d. 11/11 
aflyses. Såfremt tiderne ændrer sig 

overvejes det om, det bliver muligt at afholde 
noget i foråret. 

6. Hvilke SB-fokus skal vi have?  
30 min. 
 

 

Der var formøde i sidste uge, således 
ledelsen var informeret om hvilket grundlag, 

der går forud for valgte fokus. 
SB-fokus foreslår: 
Kommunikation 

Klasseledelse, hvordan der arbejdes 
pædagogisk og hvilke metoder der anvendes. 

 
Det flugter godt med det fokuspunkt, der er 
hos personalet observation og sparring. 

 
Det blev drøftet i plenum, i forlængelse heraf 

foreslår formanden følgende SB-fokus 
"Forpligtende fællesskab" & "Kommunikation 
i børnehøjde". Det besluttes endeligt på 

næstkommende bestyrelsesmøde 
 

  



7. Foredrag, hvornår 
(februar/marts 2021) 

15 min. 

 

Grundet Corona besluttes det ikke nu. 

Bestyrelsen følger udviklingen og tager 
stilling til det løbende, ændre det sig ikke 

overvejes et foredrag på teams eller andet 
virtuelt. 
 

Når det bliver relevant, kan følgende være 
gode forslag: 

Low arausel – og den tilgang kunne være en 
vinkel.  
Carsten Sommerskov – ”Du er god nok”, 

kunne være et bud. 
Dan Svarrer ”Glade børn med højt selvværd”. 

 
Det lyder spændende og relevant. Det 
besluttes, at ledelse og medarbejdere 

undersøger feltet og kommer med forslag, da 
det skal være en person, som kan lave oplæg 

med hhv. forældrevinkel og personalevinkel. 
Herunder om det kan laves som webinar.  

 

 

8. Høringssvar - Styrkelse af 

skolebestyrelsesarbejdet 
Godkendelse af udkast 
10 min. 

 

Det besluttes med nedenstående tilføjelse: 
”Vi ønsker funktionalitet i Aula til 
dokumenthåndtering for skolebestyrelsen.” 

Da det præciserer det som efterspørges. 

 
 

 

9. Opstart af nyt princip for 
KKFO’ens virksomhed 

Drøftelse og evt. godkendelse 
20 min 
 

Kommentarer: 
Skal det dække både KKFO’en for 

almendelen og specialklasserækken?  
 

 
Hvad er det KKFO’en vil, det skinner ikke 

tydeligt igennem. At det bliver forklaret, 
hvad det drejer sig om. Hvad betyder 

pejlemærkerne – så man ikke behøver at 
læse de 6 sider. Det er vigtigt at 

princippet skal kunne stå alene. Det med 
ferie giver ikke mening.  

 
Specialklasserækken er i gang med en 

anden udviklingsproces. Umiddelbart 

tyder det på at det imødekommes at de 
får egne pejlemærker. 

 
Når det skal evalueres om et år, hvad er 

det så, der skal evalueres på, og kan man 
evaluere på det, som fremstår. Det kunne 

godt blive mere specifikt. 



 
Det bliver ikke så tydeligt, at det handler 

om børn, det kunne med fordel 

fremhæves.  
 

Der kunne skeles til princippet for glade 
børn. 

 
Princippet skal være overordnet. 

Men vigtigt, at man ved og tager stilling 
til, hvad vil KKFO’en måles på? Der kunne 

arbejdes med et bilag, hvor det fremgår, 
hvad man gerne vil måles på. Værdier, 

Vision, Mission. Det er svært, men kan 
været et godt værktøj, når der skal 

evalueres på det. Formanden vil gerne 
bistå processen, hvis det er ønskeligt.  

 

Skal der være to principper, når vi er en 
skole? Er det ikke det samme vi vil. 

Målene er de samme, men det er 
forskellige ting de måles på. Det er en 

skole og ”fælles vi” har fyldt meget og er 
målet fremadrettet. 

 
 

 
Specialklasserækken vil gerne mødes 

med og være med til at kigge på om det 
sammenskrives allerede nu.  

 
Det konkluderes, at det ikke er klar til 

beslutning endnu. Arbejdsgruppen ser på 

det sammen med Helle fra 
specialklasserækken, såfremt det giver 

mening tages kontakt til formanden, hvis 
det er aktuelt hun skal være med til at 

kvalificere det. 
  

10. Status på elevfravær v/Bjarne 
15 min 

 

Skoleleder viser og gennemgår oversigter 

over fravær. Der sammenlignes med 
området.    

11. Evt.,  
5 min 

Næste møde: 
Fremlæggelse af årsberetning onsdag den 

11. november 2020. AFLYSES og udsendes 
på skrift. 

 
Ordinært møde tirsdag den 26. november 
2020 kl. 17-20.  

 



Andet:  
 
Man vil gerne hære om rengøring og den 

ekstrabevilling, som er tilført. 
 

I foråret skulle de ud i pauserne, så der 
kunne blive gjort rent. 
 

Kunne der sættes fokus på udluftning og 
indeklima igen igen. Det er de små tiltag, der 

betyder noget. 
 
Opfordres til at det ikke er nødvendigt at 

komme på skolen som forældre også i 
skolebestyrelsen, så møder på team ønskes 

fortsat fremover.  

 

 


